

2023 年 9 月 26 日

招標妥-電子招標平台及電子招標平台(公眾版)

暫停個別工程顧問及承建商帳戶安排

廉政公署於 2023 年 9 月 22 日發布新聞公佈，落案起訴其中 23 名被捕人士，控告他們涉嫌串謀行賄受賄共逾 650 萬元及串謀詐騙，當中涉及 10 個住宅及商用樓宇的多項大維修工程及其他工程。詳情請按[此處](#)以查閱相關資訊。

對於任何與香港執法機構訴訟案件有關的顧問公司或承辦商，無論案件是否正在起訴或已有判決，我們即時暫停他們在本局電子招標平台的註冊帳戶。受影響的公司將無法參與任何透過電子招標平台進行的投標活動，包括無法收到投標邀請、無法下載標書文件及無法參與投標，直至另行通知。如訴訟案件有判決結果後或涉事公司提供相關證明而作出重啟帳戶的要求，本局屆時將審視案件情況，以決定是否恢復在電子招標平台上的帳戶。

市區重建局
樓宇復修部

26 September 2023

“Smart Tender - E-tendering Platform” and “Open E-tendering Platform” Suspension of user accounts of Individual Consultant and Contractor

The Independent Commission Against Corruption (ICAC) issued a news announcement on September 22, 2023, stating that 23 of the arrestees were charged with conspiracy to offer and accept bribes totaling over \$6.5 million and conspiracy to defraud in respect of various contracts of grand renovation and other projects of 10 residential and commercial buildings. For more information, please click [here](#).

As per our current practice, we have immediately suspended the user accounts of the consultants or contractors involved in litigation cases with law enforcement agencies in Hong Kong, regardless of whether the case is under prosecution or has reached a judgment. The affected consultants and contractors will be unable to participate in any bidding activities conducted through our E-tendering platforms, including not receiving bid invitations, being unable to download tender documents, and being disallowed from submitting bids until further notice. If there is a judgment result in the litigation case or if the implicated company provides relevant evidence to request the reinstatement of their account, we will review the situation to determine whether to reinstate their user account on the E-tendering Platforms.

Urban Renewal Authority
Building Rehabilitation Division